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 Brukarråd Audiologiska kliniken 

 

 

Brukarråd 

 
Datum: Tisdagen den 28 maj 2024 kl 15:00-16:30 

Plats:  Grupprummet vån 6 

 

Närvarande: Marina Jönsson HRF, Sören Karlsson Arevång SPF, Margareta Röstlund 

PRO, Dennis Lindell Dövas förening i Örebro DFO 

Audiologiska kliniken: Hasan Hadzic, Magnus Hammar, David Sjöberg, 

Marie-Louise Clame protokollförare 

   

 

ÄRENDEN NOTERINGAR 

Punkter från Audiologiska kliniken: 

• Föregående protokoll 

 

• Tillgängligheten- väntetider och åtgärder 

 

• Hörselombudsutbildningar (från mötet 20/2) 

 

• Tinnitusprojekt 

 

• Hörapparatavtal/hörapparatsortiment 

 

• iHeAR, uppdateringar 

 

• Förskrivningskriterier 
 

 

 

Ingen kommentar gällande föregående 

protokoll. 

 

Vi startade mötet med en 

presentationsrunda av samtliga deltagare 

då många var nya i denna konstellation. 

 
Väntetider i Örebro (vuxna): 

Nya remisser ca 5-6 mån 

Söker åter ca 11 mån  

Barn ca 3 mån 

Väntetider i Karlskoga (vuxna): 

Nya remisser ca 7 mån 

Söker åter ca 10mån 

Väntetider i Lindesberg (vuxna): 

Nya remisser ca 5 mån 

Söker åter ca 7 mån 

Väntetid till servicebesök  

ca 1 mån 

 

Under vårterminen har vi haft en 

uppföljningskurs för kommunernas 

hörselombud. Till hösten kommer en ny 

grundkurs för hörselombud att starta.  

 

Information om ett genomfört 

tinnitusprojekt som startat för att se nya 

möjligheter för att minska våra köer. 

Tinnituspatienter som stod i kö för 

behandling via egen vårdbegäran kallades 

till ett gemensamt tillfälle för genomgång 

av audionom.   

68 patienter var kallade och 57 patienter 
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deltog.  

Mycket bra resultat och positiv feedback 

efter denna föreläsning.  

Ytterligare ett steg i detta projekt är att 

presentera föreläsningen på webben.  

  

Information att nytt hörapparatsavtal tas i 

bruk from 1 april. 

Detta är en upphandling i 7 klövern, där 7 

regioner samarbetar. 

Avtalet tecknas på 2 år och kan sedan 

förlängas 1+1 år. 

 

Information om iHeAR, vilket innebär att  

en audionom kan testa flera patienter 

samtidigt och utvärdera om metoden kan 

ersätta ett kliniskt besök. 

12 regioner samarbetar med utvärderingen 

för att se om den kan ersätta en klassisk 

tonaudiometri. 

Det skulle då kunna innebära att man 

skulle kunna flytta den kliniska 

utrustningen närmare patienterna. 

Då 30 % av de patienter som kommer till 

oss endast önskar testa sin hörsel så skulle 

detta underlätta för patienterna och bli en 

möjliggörare för att minska köerna. 

Ett första resultat kommer under hösten. 

 

Förskrivningskriterier, punkten tas upp på 

mötet den 24/9. 

 

Punkter från HRF: 

• Vilka andra typer av hjälpmedel kan man få 

låna via Audiologiska kliniken? 

Vad är inköpskostnaden för dessa? 

 

 

 

 

• Varseblivningsutrustning ( Bellmansystemet 

) kan man tydligen inte få som hjälpmedel 

om man hör bättre än 65db. Hur är det tänkt 

att man ska skaffa sig det om man ändå 

känner att man har behov av det? Finns 

färdiga ”paket” att köpa via Audiologiska 

kliniken eller någon annanstans? 

Kan ” Varsam ” ( butiken ) tillhandahålla 

dessa hjälpmedel? 
 

 

Audiologiska kliniken förskriver, 

varselblivningshjälpmedel,  

kommunikationshjälpmedel, hörslinga + 

sedan årsskiftet och produktspecifika 

lyssningshjälpmedel. 

Variation av priserna på ovan hjälpmedel. 

 

Nedan länk till återförsäljare: 

Återförsäljare | Bellman & Symfon 

 

 

 

 

https://bellman.com/sv/aterforsaljare/
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• Vilka konsekvenser ser Audiologiska 

kliniken i och med införandet av 

abonnemangsavgifterna? Hur många väljer 

att lämna tillbaka hörapparat eller andra 

hjälpmedel? 

 

 

När abonnemangsavgifterna startade 2020 

var det väldigt många som lämnade 

tillbaka sina hörhjälpmedel, ca 3000 

personer. Många av de återlämnade 

hörhjälpmedlen var oanvända ca 70% 

 

Punkter från PRO: 

•  

 

 

Punkter från SPF: 

 

•  

 

 

Punkter från Dövas förening DFO: 

 

• Oro kring anmälan mot föräldrar till döva 

barn 
 

 

 

 

 

 

 

• Fortbildning till nya föräldrar till döva barn 

 

 

 

 

• Statistik på antal döva inom Örebro Län 

 

 

 

Orosanmälan finns i våra rutiner när barn 

och föräldrar uteblir hos oss, detta då det 

ej är barnet själv som väljer att inte 

komma.  

Om man väljer att inte komma på bokade 

besök upprepade gånger så gör man en 

orosanmälan enligt rutin. 

All rehabilitering som gäller barn,  

har barnhabiliteringen hand om. 

För den medicinska och tekniska 

rehabiliteringen ansvarar Audiologen. 

 

Det finns ingen statistik på detta, då inte 

alla döva kommer till audiologiska 

kliniken. 

Övriga frågor: 

 

 

Nästa möte den 24/9 på Audiologen. 

 


